
PROTOKÓŁ 

z obrad LXIII SESJI 

VIII Kadencji (2018 - 2023) 

Rady Miejskiej w Drzewicy 

z dnia 13 września 2023 roku 

Obrady rozpoczęto 13 września 2023 o godz. 11 :OO, a zakończono o godz. 12:04 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Zdzisław Abramczyk 
2. Witold Gapys 
3. Renata Kałużna 
4. Jan Michalski 
5. Lech Nowak 
6. Barbara Olczykowska 
7. Karol Podogrocki 
8. Włodzimierz Pomykała 
9. Joanna Popis 
1 O. Konrad Sobolewski 
11 . Łukasz Sobolewski 
12. Andrzej Szczepanik 
13 . Krzysztof Walczyk 
14. Dorota Wiktorowicz 
15. Eugeniusz Wrzesień 

1. Otwarcie sesji przez Przewodniczącą Rady. 

Obrady LXIII Sesji Rady Miejskiej w Drzewicy otworzyła i powitała wszystkich obecnych 
Dorota Maria Wiktorowicz - Przewodnicząca Rady Miejskiej w Drzewicy. 

W/w poinformowała, że obrady Rady Miejskiej w Drzewicy są transmitowane na żywo 
w Internecie i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących dźwięk oraz obraz. Nagrania 
obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Drzewica. 

Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o zalogowanie się, po czym sprawdziła kworum. 
Przewodnicząca stwierdziła, że na stan Rady 15 w sesji uczestniczy 13 radnych. 
W związku z tym sesja jest prawomocna, jak i podejmowane na niej uchwały 



W dyskusji wzięli udział: 
- Dorota Wiktorowicz 

2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że porządek obrad wszyscy otrzymali, po czym go 
odczytała. Następnie zwróciła się z pytaniem. Czy są uwagi do porządku obrad? 

Uwag nie wniesiono. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z 24.08.2023 r. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem: Czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji 
z 24.08.2023 r.? 

Uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z 24.08.2023 r. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI : 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zdzisław Abramczyk, Witold Gapys, Renata Kałużna, Jan Michalski, Barbara Olczykowska, 
Karol Podogrocki, Włodzimierz Pomykała, Joanna Popis, Konrad Sobolewski, Łukasz 
Sobolewski, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 
NIEOBECNI (2) 
Lech Nowak, Andrzej Szczepanik 

4. Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej (od 24.08.2023 r. do 13.09.2023 
roku). 

Burmistrz Janusz Reszelewski przedstawił najistotniejsze elementy z pracy Urzędu 
Miejskiego w Drzewicy. 
„Urząd Wojewódzki w Łodzi - podpisanie umowy na dofinansowanie budowy drogi 

w Dąbrówce. Jest to dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg - kwota 133 
tysięcy złotych. Do tej inwestycji dokładamy własne środki, które na dzisiejszej sesji Państwo 
wprowadzicie do budżetu. 
Odbyły się dziewiętnaste dożynki w miejscowości Jelnia i w tym miejscu chciałbym 
serdecznie podziękować wszystkim tym osobom, które w tych dożynkach, które przyczyniły 
do tego sukcesu, tego dożynkowego święta. To podziękowanie kieruję na ręce obecnego Pana 
sołtysa, Pana radnego. Dużą pracę wykonały Panie z kół gospodyń wiejskich. Dziękuję tym 
kołom, które występowały na scenie w tej części oficjalnej Dożynek związanych z 
ośpiewaniem wieńca. Jako pierwsze wystąpiły Panie z miejscowego KGW. Aktywnie też 
włączyli się w organizację strażacy miejscowej jednostki z Panem Komendantem Marianem 

2 



Kaluźnym na czele. Dzięki temu myślę, że wspólnie możemy mieć satysfakcję . Taka jest 
opinia gości, że dożynki po raz kolejny w Gminie Drzewica odbyły się na wysokim poziomie. 
Dobra organizacja, znakomita frekwencja i raz jeszcze wszystkim kołom gospodyń, 
wszystkim mieszkańcom poszczególnych miejscowości serdecznie dziękuję. Bo te wieńce 
i chaty są czymś wyjątkowym w skali nie tylko myślę powiatu. Robimy je na poziomie 
według mnie wojewódzkim i to święto plonów rzeczywiście bardzo godnie jest w Drzewicy 
obchodzone. Bardzo serdecznie wszystkim Państwu dziękuję . 

Kolejna uroczystość, którą warto odnotować było to przekazanie samochodu ratowniczo
gaśniczego dla OSP w Radzicach Dużych połączone z uroczystością odsłonięcia 
i poświęcenia pomnika pamięci w Radzicach Dużych. Jak Państwo pamiętacie Państwo radni, 
samorząd drzewicki dofinansował zakup w wysokości prawie 800 tysięcy złotych, dokładnie 
765 tysięcy . Doszły do tego jeszcze inne koszty związane z zakupem auta, a dofinansowanie 
zewnętrzne to była kwota 450 tysięcy złotych. Na uroczystości był obecny Pan brygadier 
Malinowski, Zastępca Komendanta Wojewódzkiego PSP. Byli przedstawiciele straży 
z poziomu powiatowego PSP oraz OSP, a na część drugą uroczystości przyjechał Pan 
Minister Robert Telus. Tu też dziękuję serdecznie Pani radnej, Panu sołtysowi, ale też i moim 
pracownikom, współpracownikom łącznie z pracownikami interwencyjnymi. Wspólnie udało 
nam się myślę przygotować piękną uroczystość, sprawnie przeprowadzoną i mogliśmy 
w jednym momencie zobaczyć trzy inwestycje w Radzicach w krótkim czasie wykonane, bo 
zbiórka pododdziałów była na utwardzonej powierzchni na parkingu, którego nie tak dawno 
nie było . Nowy pomnik pamięci i to nowe auto myślę, że uroczystość bardzo dobrze 
przeprowadzona i ten pomnik, o którym mówiliśmy wielokrotnie w roku, za kilka lat 
będziemy obchodzili stulecie budowy tego pomnika. Ja przypomnę to, o czym mówiłem na 
święcie w Radzicach. Założenie pierwotne było takie, że odnowimy te stare płyty oryginalne. 
Wykonawca jednak nie dawał gwarancji, że w czasie próby renowacji tych płyt starych, 
oryginalnych, najstarszych, prawie stuletnich, nie dał gwarancji, że to się wszystko nie 
rozsypie. Po konsultacji z Panią Sołtys, z Panem Sołtysem, z Panią Radną ,z OSP podjęta 
była decyzja, żeby zbudować pomnik granitowy. Płyty te oryginalne zabezpieczymy, są 
zachowane i zobaczymy. Znajdziemy jakieś miejsce w jakimś pomieszczeniu, żeby je 
wyeksponować, żeby były historycznymi płytami, ale te dzisiaj wyryte w kamieniu nazwiska, 
daty wydarzenia będą myślę na długie pokolenia w Radzicach przypominały kolejnym 
pokoleniom mieszkańców Radzie o wydarzeniach, które one opisują. No też tutaj ogromne 
podziękowanie Strażakom Ochotnikom zespół z Radzie Dużych. Panowie również 
przyczynili się i do tej uroczystości w sposób znakomity przeprowadzony, ale również 
wykonali dużą pracę związaną, tego Paóstwo też nie wiecie, ale to był naprawdę duży trud, 
żeby to bogate wyposażenie, bo ono jest bardzo bogate w samochodzie, który był w jednostce 
przenieść do nowego auta. Można było to zlecić firmie zewnętrznej, to znowu mówimy 
o tysiącach złotych, to wszystko zabudowę wykonali strażacy miejscowej jednostki z Radzie 
Dużych. 

W okresie sprawozdawczym 4 września w poszczególnych placówkach w sposób uroczysty 
zainaugurowaliśmy rok szkolny 2023-2024. I w tym kontekście wspomnę, że wręczyłem 
kilka dni temu Krzysztofowi Barskiemu, uczniowi Szkoły z Drzewicy, nagrodę za zajęcie 
drugiego miejsca w Finale Wojewódzkim Konkursu Młodzieżowego Zapobiegamy Pożarom, 
a Krzysztof z racji na to wysokie miejsce w województwie był również reprezentantem naszej 
młodzieży strażackiej, tak to nazwijmy, w konkursie, był finalistą konkursu ogólnopolskiego. 

Podpisane zostały promesy oraz przepraszam, przekazane promesy, a podpisane umowy na 
realizację dwóch grantów, grantów młodzieżowych. Jeden grant trafi do szkoły w Drzewicy, 
drugi grant do szkoły w Radzicach Dużych. I tak, w Drzewicy będzie to grant „Poczuj pasję 
do historii Drzewicy", natomiast w Radzicach będzie to „Nowoczesna lekcja wychowania 
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fizycznego". Raz jeszcze gratuluję młodzieży, przypomnę, że podmiotem, który weryfikował 
i przyznał te granty była Młodzieżowa Rada Miejska. To młodzieżowi radni decydowali, 
który wniosek zasługuje na dofinansowanie z budżetu samorządu gminy Drzewica. 

Również, jak co roku samorząd drzewicki złożył, uczcił wybuch rocznicy II wojny światowej. 
Złożyliśmy wieńce i znicze pod pomnikiem na Placu Wolności. Jak również po raz kolejny 
cyklicznie pamięta społeczność Żardek o wydarzeniach z początku II wojny światowej, które 
dotknęły bezpośrednio mieszkańców Żardek tę miejscowość. Uroczystość bardzo dobrze 
przygotowana przez miejscową OSP. Na uroczystości była również obecna Przewodnicząca 
Rady, Pani Sołtys z Żardek. Grupa strażaków i co bardzo warto podkreślić, byli obecni 
również przedstawiciele sąsiedniej wsi Zakościela, była Pani Sołtys, byli strażacy 
z Zakościela. Bardzo serdecznie Państwu dziękuję za obecność, za profesjonalne 
przygotowanie tej uroczystości pod pomnikiem w lesie Parchowiec. 

W okresie sprawozdawczym zakończyliśmy realizację grantów gminy Drzewica. W tymże 
czasie granty były zrealizowane. W Krakowie na wycieczce byli mieszkańcy Żdżar, a trzy 
pikniki rodzinne ostatnie w tym roku były zrobione, były zrealizowane w Radzicach Dużych, 
Radzi cach Małych oraz Brzustowcu. Serdecznie Państwu dziękuję za zaangażowanie, bo jak 
sami Państwo wiecie , trzeba się naprawdę napracować, żeby przygotować teren, żeby zadbać 
o atrakcje dla spotkań tych rodzinnych. Kawał dobrych roboty wspólnie udało nam się zrobić, 
ten ostatni w Radzicach był również grantem, na którym był obecny Pan Minister Telus. Pan 
Minister również zdążył zajrzeć na krótko, bo obowiązki pozwoliły na grant piknik rodziny 
w miejscowości Radzice Duże po spotkaniu strażackim w Brzustowcu ja myślałem, że 
powiedziałem w Brzustowcu, czyli w Radzicach . 

W okresie, o którym mówimy między 24 sierpnia, a dniem dzisiejszym przeprowadziliśmy 
przetarg na remonty dojazdowe do gruntów rolnych w Radzicach Małych . W terminie 
wpłynęła jedna oferta. Kwota w budżecie 300 tysięcy, oferta 359 tysięcy . Jak Państwo 
doskonale wiecie, jesteśmy po komisji. Są w projekcie budżetu zabezpieczone środki, które 
umożliwią nam podpisanie umowy na tę inwestycję . 

Ogłosiliśmy przetarg na remont drogi gminnej w Dąbrówce. Termin składania ofert upływa 
18 września bieżącego roku oraz 8 września ogłoszono zapytanie ofertowe na remont 
schodów zewnętrznych przy budowie budynku w Świetlicy Wiejskiej w Strzyżowie. Mamy 
dofinansowanie 12 tysięczne . Również zabezpieczamy środki dzisiaj na sesji zwiększamy o 
kolejne 12 tysięcy. Żeby można było zrobić ten remont schodków , schodów w świetlicy 
wiejskiej w Strzyżowie. 

Przeprowadziliśmy zapytanie ofertowe na budowę altany ogrodowej wraz z elementami 
architektury w miejscowości Trzebina. Tutaj przypomnę dofinansowanie 1 OO tysięcy 
w ramach programu „Sołectwo na plus'', środki od Marszałka Województwa właśnie jest to 
kwotą, która na taką sumę 1 OO tysięcy złotych opiewa. 

7 września bieżącego roku przeprowadziliśmy zapytanie ofe11owe na dostawę i montaż ławek 
i koszy na osiedlu Mieszka I i Bolesława Chrobrego w Drzewicy. Zadanie w ramach grantu 
obywatelskiego Miasta Drzewica. W terminie wpłynęły dwie oferty. Oferta najtańsza 28.782 
zł, najdroższa 29 tysięcy złotych. 

Rozstrzygnęliśmy przetarg na dostawę z rozmieszczeniem instalacji solarnych oraz kotłów 
zasilanych biomasą w budynkach jednorodzinnych na terenie gminy Drzewica w ramach 
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projektu„ Odnawialnych źródeł energii w Gminie Drzewica", będzie to 57 instalacji 
solarnych, czyli ogrzewanie wody oraz 15 kotłów na pellet. Wykonawca Ergoekologia 
z Warszawy, kwota kontraktu 1 mln 436 tys. zł. 

Zawarto umowę na remont pomnika na Plac Wolności w Drzewicy. Podejmowaliśmy próby 
znalezienia wykonawcy na budowę, remont tego pomnika od roku 2018 . Nie było 
wykonawców. W dniu wczorajszym podpisałem umowę z Bartoszem Krukiem z Morawicy. 
Kwota kontraktu 397 tysięcy 954 zł. Termin realizacji 3 miesiące od podpisania umowy. 

Aktualnie są wykonywane zadania: 
- budowa budynku funkcji sportowej, kulturalnej i turystyczna, czyli tu mówimy o 
Idzikowicach, Świerczynie, Radzicach Dużych w ramach dofinansowania z programu „Polski 
Ład" . 

Budujemy drogi Błonie w Drzewicy, Żardki, Zakościele oraz Brzustowiec w ramach 
programu „Polski Ład" . 

Prowadzone są prace związane z remontem drogi gmim1ej w miejscowości Drzewica, Plac 
Wolności, Plac Kościuszki Braci Kobylańskich w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju 
Dróg. 
Prowadzimy również prace projektowe dla potrzeb wymiany kotłów na gazowe. I też warto 
odnotować, że w tym momencie wykonaliśmy już montaż wszystkich kotłów na pellet oraz 
zgazowujących drewno, czyli ta część zadania jest już za nami. Natomiast przed nami właśnie 
wspomniany montaż instalacji wymiany na kotły gazowe. 
Trwa również dokumentacja, opracowanie dokumentacji projektowej dla potrzeb montażu 
instalacji fotowoltaicznych na budynkach mieszkalnych. W ramach programu odnawialne 
źródła energii w Gminie Drzewica. Przypomnę, mamy ich aż 23 7. 

Rozpoczęliśmy również budowę budynku socjalnego na skale w Drzewicy. Zadanie 
finansowane jest z funduszu dopłat. Państwo kojarzycie wizytę Pana Ministra Budy w marcu 
tego roku w Drzewicy. Trzeba podkreślić, wykonawca bardzo energicznie wziął się do pracy 
i mamy taką wstępną, nie przyrzeczenie, ale może informację, wykonawca deklaruje, że 
wykona budynek przed terminem, ale gdyby tak było, byłoby znakomicie, termin jest 
bezpieczny, wykonawca robi to sprawnie i widać, że są z bardzo dobrej jakości wykonawstwo 
przy budowie budynku wielorodzinnego. 

Dobiegają końca prace związane z remontami elewacji w budynkach dydaktycznych szkół 
w Jelni, Brzustowcu oraz sali gimnastycznej w Drzewicy. Jak również zakończyliśmy prace, 
związane z budową, remontem pomnika pamięci w Radzicach Dużych. 
Trwają w tym momencie prace związane z oczyszczaniem rzeki Drzewiczki na odcinku 400 
metrów. Roboty są wykonane na zlecenie Wód Polskich. Tu chciałem podziękować Panu 
Dyrektorowi Grabowskiemu za tą robotę, bo od trzech lat temu zwracałem się z prośbą do 
Pana Dyrektora o znalezienie środków zabezpieczenie na czyszczenie rzeki. W ramach tego 
zadania jest wykaszanie skarp, jest niwelowanie skarp, odmulanie dna rzeki, usuwanie 
zatorów, zawężeń. Z mostu widać wykonywane prace. Cieszę się, że to udało nam się w tym 
momencie realizować, a jednocześnie gdybyśmy pozyskali środki na budowę bulwarów 
wzdłuż rzeki Drzewiczki, a przypomnę, że wniosek do „Polskiego Ładu' jest złożony, to by 
się to idealnie zbiegło w czasie. Rzeka na tym odcinku miejskim byłaby wyczyszczona, 
odmulona, pobocza wykoszone, skarpy wyregulowane i to, komponowałoby nam się 
z planowanym bulwarem w sposób znakomity. To są te informacje najistotniejsze w tym 
krótkim okresie między poprzednią sesją, a dniem dzisiejszym. 
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W dyskusji wzięli udział: 
- Janusz Reszelewski 
- Dorota Wiktorowicz 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Drzewica na lata 2023 - 2027. 

Projekt w/w uchwały omówiła Pani Irena Jóźwicka - Skarbnik Gminy, która wyjaśniła, 
że zarówno uchwała zmieniająca budżet, jak i uchwała o Wieloletniej Prognozie Finansowej 
dotyczą tego samego okresu od ostatniej sesji upłynęło niewiele czasu. Zmieniamy dochody, 
zwiększamy dochody budżetu o kwotę 454. 265, 17 zł, w tym dochody bieżące o kwotę 
261.342.zł. i dochody majątkowe o kwotę 192,922 zł. Wydatki natomiast zwiększamy o 
kwotę 739.800 zł. i tutaj analogicznie wydatki bieżące o kwotę ponad 208.000 zł„ wydatki 
majątkowe o kwotę 531.000 zł, Szczegółowo wydatki majątkowe, jakie zmiany w wydatkach 
inwestycyjnych są przybliży Państwu Pan Burmistrz, natomiast ja chciałabym się może 
odnieść do tematu zwiększeń zarówno dochodów, jak i wydatków. Proszę Państwa 
zwiększenie dochodów o kwotę 454 tysiące 265 zł i 17 groszy. To są środki, które w tym 
okresie czasu do nas wpłynęły i które z jednej strony zwiększają nam kwotę dochodów 
budżetu i z drugiej strony również zwiększają nam kwotę wydatków. Otrzymaliśmy środki 
z subwencji oświatowej o kwotę 24 tysiące pięćset dwadzieścia sześć złotych. Ja tylko może 
tutaj gwoli wyjaśnienia od pierwszego lipca zmienił się odpis , wzrósł odpis z tytułu 
świadczeń socjalnych. Placówki oświatowe dokonały zmiany zwiększeń jeżeli chodzi o odpis 
na Fundusz Świadczeń Socjalnych. Ten wzrost dotyczy zarówno odpisu na nauczyciela, jak 
i również pracownika obsługi . W związku z tym, że odpis ostateczny to jest do końca grudnia 
weryfikacja tego odpisu, natomiast 100% odpisu jednostki muszą przekazać do końca 
września. Otrzymaliśmy środki również w wysokości 50 tysięcy złotych. Środki dotyczą 
Warsztatu Terapii Zajęciowej, tutaj 5 tysięcy złotych jest to dotacja z powiatu, natomiast 45 
tysięcy złotych to są środki z PFRON-u. To zwiększenie wynika z faktu, że zmienił się 
algorytm odpisu rozliczeń na jednego uczestnika WTZ-ów. Środki na pomoc obywatelom 
Ukrainy otrzymaliśmy w wysokości 8. 268 zł. Przy czym wprowadzamy te środki, ale tak jak 
mówiłam poprzednio na komisjach, Dzieci z Radzie nie wiem czy już, czy już jeszcze nie ma 
żadnej odpowiedzi od rodziców. Czyli tu będziemy musieli część tych środków zwrócić, bo 
nie wykorzystamy. Na remont drogi w Dąbrówce, to o czym przed chwileczką Pan Burmistrz 
powiedział środki 133 208 zł. Wybory do Sejmu i Senatu i Referendum to są środki 
w wysokości 70. 250 zł i 848 zł na Referendum. Dotacja na zasiłki okresowe 11 . 074 zł. 
Środki, które otrzymaliśmy w związku ze złożonym wnioskiem na wniosek OSP 
w Brzustowcu, środki z Ministerstwa Sprawiedliwości w kwocie 73 tys. 70 zł, ale może tutaj 
Pan Burmistrz przybliży Państwu temat i środki z Unii Europejskiej, to jest wyrównanie tych 
środków, które wcześniej otrzymaliśmy 119 .852 zł. Natomiast zmniejszeniu uległy nam 
środki na zasiłki stałe o kwotę 32. 409 zł ,na zadania zlecone z Urzędu Wojewódzkiego 
o kwotę 1.318 zł. Te zmiany, które spowodowały zwiększenie naszych dochodów budżetu 
mają odbicie, czyli zostały przeniesione na stronę wydatków i te wszystkie środki zostały 
wprowadzone po stronie wydatków, zwiększając automatycznie plan wydatków. Oprócz tego 
zwiększyliśmy również nakłady na zadania inwestycyjne, ale różnica między dochodami, 
które wpłynęły, a wydatkami, o które żeśmy zwiększyli budżet, jest to różnica, która została 
pokryta z nadwyżki budżetu z lat ubiegłych. Po tych zmianach nasz budżet wygląda w ten 
sposób. Dochody 78 milionów, 119 tysięcy, 113 złotych i 6 groszy, wydatki 85 milionów 936 
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tysięcy 673 złote i 1 O groszy. Zmienił nam się deficyt budżetu, który w tym momencie 
wynosi 7 mln 817 tysięcy 560 złotych i 04 grosze. Przychody siedem milionów osiemset 
sześćdziesiąt pięć tysięcy dziewięćset dwadzieścia cztery złotej trzydzieści sześć groszy, 
natomiast rozchody zostają bez zmian i wynoszą czterdzieści osiem tysięcy trzysta 
sześćdziesiąt cztery złote i trzydzieści dwa grosze. Jeżeli chodzi o deficyt budżetu on zostanie 
sfinansowany takjak wcześniej powiedziałam z planowanego kredytu, czyli utrzymujemy 
jeszcze w dalszym ciągu wysokość tego kredytu w kwocie trzech milionów złotych, 
z nadwyżki budżetu z lat ubiegłych i z wolnych środków pieniężnych oraz ze spłat wcześniej 
udzielonych pożyczek z budżetu gminy. Jest to kwota sto tysięcy czterysta dwadzieścia cztery 
złote. Te pożyczki będą spłacone do końca grudnia tego roku. To są najistotniejsze elementy 
tej uchwały, która zmienia nam budżet. Te wszystkie zmiany również są w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej, ponieważ tak jak powiedziałam, uchwała budżetowa, zmiana uchwały 
budżetowej i zmiana WPF-u obejmuje ten sam okres. 

Zmiany w zadaniach inwestycyjnych omówił Pan Burmistrz. 

Pierwsza pozycja. Zwiększamy, zabezpieczamy 11 tysięcy złotych na budowę odcinka 
kanalizacji sanitarnej w Idzikowicach. są to środki na przedłużenie zbudowanej niedawno 
sieci. W tym momencie sieć będzie już dochodziła do granicy gmin Drzewica, a gminy 
Opoczno i podłączymy ostatnią nieruchomość, która leży przy granicy na końcu gminy 
Drzewica. Wspomniała Pani Skarbnik wcześnie , ja też mówiłem o podpisanej umowie na 
133 tysiące złotych na remont drogi gminnej w Dąbrówce, czyli do kwoty 800 tysięcy 
własnych środków dokładamy te środki, dzięki czemu będziemy mogli rozstrzygnąć, ogłosić 
ogłoszony przetarg na budowę tej drogi. Zwiększamy o 65 tysięcy złotych środki na remont 
drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Radzicach Małych. Przypomnę, mamy na ten 
moment w budżecie 308 tysięcy złotych. Potrzeba nam więcej . Po zwiększeniu wspomnianej 
kwotę y będzie kwota 3 73 tysiące złotych, co umożliwi rozszerzenie przetargu, które jest na 
tej wysokości. Wspomnę również, że w przypadku tej drogi mamy dofinansowanie w 
wysokości 105 tysięcy od Pana Marszałka w ramach programu wsparcia dróg dojazdowych 
do gruntów rolnych. Pojawia się pozycja zwiększona na zakup, nabycie działek 163. 220 zł 
w celu realizacji wyrażonej Państwa zgody na skorzystanie z prawa pierwokupu 
nieruchomości. Jeżeli dany zakup generuje koszty utrzymania na przyszłość wymaga to 
zgody Burmistrza i Skarbnika gminy. W przypadku tego drona nie jest to zakup, który jest 
najważniejszy, pilny dla strażaków ochotników z naszej gminy. Z tej racji nie widziałem 
możliwości, żeby gmina paiiycypowała w kosztach, ani później nie widziałem możliwości, 
żeby gmina brała na siebie kwestię finansowego utrzymania tego profesjonalnego drona. 
Dlatego bardzo proszę w tym momencie Pana Komendanta o odczytanie pisma z jakim 
zwróciła się dla mnie OSP Brzustowiec. takie pismo było, warunkowałem takim pismem 
moją zgodę na złożenie wniosku przez samorząd Gminy Drzewica na zakup tego drona. 
Bardzo proszę Panie Komendancie o zapoznanie z wystąpieniem OSP w Brzustowiec. 

Pan Komendant Marian Kałużny. „Ochotnicza Straż Pożarna w Brzustowcu. Brzustowiec 
dnia 7 lipca 2023 roku. Burmistrz Drzewicy, Pan Janusz Reszelewski. W związku z 
pojawieniem się możliwości złożenia wniosku do Ministerstwa Sprawiedliwości o udzielenie 
dotacji na zakup drona z kamerą termowizyjną wraz z niezbędnym wyposażeniem, Zarząd 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Brzustowcu zwraca się z prośbą do Pana Burmistrza o 
wystąpienie do Ministerstwa z takim wnioskiem. a po uzyskaniu wnioskowanej dotacji o 
zakup przedmiotowego drona na potrzeby OSP. Zarząd OSP w Brzustowcu deklaruje, że po 
otrzymaniu drona zakupionego ze środków z dotacji przejmie na siebie wszelkie obciążenia 
i uprawnienia z nim związane, np. naprawy gwarancyjne, przeglądy, ubezpieczenia, 
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szkolenia, certyfikaty, ewentualne koncesje, odpowiedzialność materialną za uszkodzenie 
tego sprzętu oraz szkody wyrządzone przez sprzęt np. na skutek niewłaściwego jego 
użytkowania. OSP w Brzustowcu zapewnia, że Gmina Drzewica nie będzie ponosić żadnych 
kosztów związanych z zakupem sprzętu i jego użytkowaniem. Szczegóły związane 
z odpowiedzialnością OSP mogą zostać zawarte w umowie przekazania o przygotowanie 
której uprzejmie Pana Burmistrza prosimy. Nadto Zarząd OSP w Brzustowcu deklaruje 
wszelką pomoc przy przygotowaniu i składaniu wniosku do Ministerstwa Sprawiedliwości 
oraz przy zakupie drona. Z góry dziękujemy za pozytywne załatwienie wniosku. 

Z poważaniem Prezes OSP Brzustowiec Tomasz Suchański. Dziękuję." 

Burmistrz. „Proszę Państwa w kontekście zakupu drona, czyli wkład własny i potem 
koszty związane z bieżącym utrzymaniem odpowiedzialnością spoczywa na OSP 
w Brzustowcu. 
Zwiększamy o 21 tysięcy złotych inwestycje pod tytułem budowa oświetlenia w 
miejscowościach Za kościele, Świerczyna, Giełzów. Jak Państwo pamiętacie było 100 
tysięcy. Po przetargu okazało się, że jesteśmy z tych 1 OO tysięcy w stanie zrobić dwa zadania. 
Po zwiększeniu wszystkie te trzy ,te trzy zadania w trzech miejscowościach będą przez nas 
zrealizowane. Na poprzedniej sesji zdjęliśmy z pozycji opracowanie dokumentacji 
technicznej w ramach MOF-u Tomaszów - Opoczno 200 tysięcy złotych. Była pilna potrzeba, 
żeby zabezpieczyć środki na remont ostatniej przepompowni przed oczyszczalnią ścieków. 
Teraz te środki przywracamy, czyli dokumentacja MOF-owska, takją świetlicy wiejskiej 
w Strzyżowie. 12 tysięcy jest od Pana Marszałka w ramach grantów sołeckich, plus nasze 12, 
łącznie 24 tysiące. Jest to kwota, która pozwoli ten remont wykonać w takim zakresie, jaki 
jest on potrzebny i przez nas oczekiwany. Tu również jest mała korekta. Dokładamy 8 tysięcy 
do sołectwa w Giełzowie. Tam mówimy o małej architekturze, tym takim mała architektura, 
duży grill, który został zbudowany. I łącznie proszę Państwa, po tych zmianach budżet 
zamyka się w inwestycjach kwotą 38 mln 616 tysięcy 908 złotych. To są te wszystkie 
najistotniejsze zmiany w załączniku inwestycyjnym. Dziękuję Państwu za uwagę." 

Przewodnicząca Rady projekt Uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej poddała pod glosowanie. 

W dyskusji wzięli udział: 
- Irena Jóźwicka 
- Janusz Reszelewski 
- Marian Kalużny 
- Janusz Reszelewski 
- Dorota Wiktorowicz 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drzewica 
na lata 2023 - 2027. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
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ZA (13) 
Zdzisław Abramczyk, Witold Gapys, Renata Kałużna, Jan Michalski, Barbara Olczykowska, 
Karol Podogrocki, Włodzimierz Pomykała, Joanna Popis, Konrad Sobolewski, Łukasz 
Sobolewski, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 
NIEOBECNI (2) 
Lech Nowak, Andrzej Szczepanik 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Drzewica na rok 2023. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 
Uchwała Rady Miejskiej w Drzewicy z dnia 13 września 2023 roku w sprawie zmian w 
budżecie Gminy Drzewica na rok 2023. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska 
w Drzewicy uchwala co następuje. Paragraf pierwszy. Dokonuje się zmian w planie budżetu, 
w tym punkt pierwszy, zwiększa się dochody budżetu o kwotę 454. 265,17 zł, zgodnie 
z załącznikiem numer jeden. Punkt drugi. Zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 739. 800,39 
zł, zgodnie z załącznikiem numer dwa. Paragraf drugi. Budżet po zmianach wynosi: punkt 
pierwszy, dochody budżetu gminy w wysokości, 78. 119 .113,06 zł, w tym dochody bieżące, 
47. 351. 748,13 zł, Dochody majątkowe 30 mln 767 364,93 zł . Wydatki budżetu gminy w 
wysokości 85 mln 936 . 673, 1 O zł . w tym: wydatki bieżące 47 mln 319 764,84 zł. Wydatki 
majątkowe 38 mln 616 908,26 zł. Paragraf 3, ustęp 1 ustala się kwotę planowanego deficytu 
budżetu stanowiącą różnicę między dochodami i wydatkami budżetu w wysokości 
7.817.560,04 zł. Ustęp drugi, deficyt, o którym mowa w ustępie pierwszym, zostanie 
sfinansowany z przychodami pochodzącymi z kredytów i pożyczek w kwocie 3 mln zł, 
wolnych środków, o których mowa w artykule 217 ust. 2 punkt 6 ustawy w kwocie 94 728,64 
zł. niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających 
z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych, związanych ze szczególnymi 
zasadami wykonywania budżetu określonych w odrębnych ustawach w kwocie 118 666,64 zł. 
,z nadwyżki z lat ubiegłych 4. 504 340, 76 zł, ze spłat wcześniej udzielonych pożyczek 1 OO . 
424 zł . Ustęp 4 ustala się łączną kwotę przychodów budżetu w wysokości 7 mln 865 924,36 
zł oraz łączną kwotę rozchodów budżetu w wysokości 48 tys. 364,32 zł, zgodnie z 
załącznikiem numer 3 do uchwały. Paragraf 5. Stany rezerw wynosi ogółem 413 757 zł, 
z czego rezerwa ogólna na nieprzewidziane wydatki 243. 757 zł, Rezerwy celowe 
w wysokości 170 tys. zł, w tym kwota 165 tys. zł z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań 
z tytułu wydatków z zakresu zarządzania kryzysowego, kwota 5 tys. zł z przeznaczeniem na 
granty inicjatywy mieszkańców. Paragraf 6. Plan finansowy dochodów i wydatków na 
zadania zlecone określa załącznik numer 4 i 5 do niniejszej uchwały . Paragraf 7. Plan 
wydatków na zadania inwestycyjne realizowany w roku 2023 określa załącznik numer 6 do 
niniejszej uchwały. Paragraf 8. Plan dochodów i wydatków środków finansowanych z 
Funduszu Pomocy przeznaczonych na pomoc obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 
zbrojnym na terytorium Ukrainy określa załącznik numer 7 do niniejszej uchwały. Paragraf 9. 
Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Drzewicy. Paragraf 10. Uchwała wchodzi w 
życie z dniem podjęcia. 
Proszę przechodzimy do głosowania. Kto jest za przyjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto 
się wstrzymał. Dziękuję . „Za' głosowało 13 radnych. Uchwała została przyjęta. 
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Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Drzewica na rok 2023. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zdzisław Abramczyk, Witold Gapys, Renata Kałużna, Jan Michalski, Barbara Olczykowska, 
Karol Podogrocki, Włodzimierz Pomykała, Joanna Popis, Konrad Sobolewski, Łukasz 
Sobolewski, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 
NIEOBECNI (2) 
Lech Nowak, Andrzej Szczepanik 

7. Wolne wnioski, sprawy różne. 

Burmistrz poprosił Panią Marię Witkowską - Prezes Firmy Komunalnej o przekazanie 
informacji na temat stanu jakości wody z ujęcia w Drzewicy przeznaczonej do spożycia 
przez mieszkańców. 

Pani Prezes poinformowała, że wodociąg w Drzewicy zaopatruje mieszkańców miejscowości 
Dąbrówka, Zakościele, Żardki, Żdżary, Domaszno, Drzewica z wyłączeniem ulicy Zdrojowej 
i części ulicy Fabrycznej. Zgodnie z Komunikatem Sanepidu w dniu 8 września otrzymaliśmy 
wyniki badań próbek wody pobranych w dniu 5 września. Wyniki badań wody są 
prawidłowe. Woda odpowiada wymaganiom rozporządzenia Ministra Zdrowia w sprawie 
jakości wody przeznaczonej do spożycia. W próbkach wody nie stwierdzono obecności 
bakterii grupy coli, Escherichia coli, ani enterokoków kałowych. W ramach, tak jak mówi 
komunikat z Sanepidu, w ramach kontroli wewnętrznej, w dniu wczorajszym Sanepid pobrał 
kolejne próbki wody do badania. Wyniki będą prawdopodobnie jutro lub w piątek, na bieżąco 
będzie przekazana informacja. Na tę chwilę te wyniki badań, które mamy są prawidłowe, 
natomiast zgodnie z komunikatem Sanepidu, jeszcze raz w ramach kontroli urzędowej, 
kontroli wewnętrznej, Sanepid ponownie pobrał próbki wody do badania. Z wynikami badań 
można się zapoznać. 

Radny p. Włodzimierz Pomykała poinformował o spotkaniu w Drzewicy z mieszkanką 
Krakowa, pochodzącą z Zakościela, która skierowała pozdrowienia i podziękowała za 
inwestycje. Podkreśliła, że miejscowość Zakościele bardzo się zmieniła, cieszy się, że 
pochodzi z takiej miejscowości, Jest zafascynowana inwestycjami w Drzewicy. 
Radny serdecznie Panią pozdrowił od Rady Miejskiej w Drzewicy. 
Zapytała, czy jest planowane upamiętnienie ulicy, czy parku imieniem Państwa 
Nowakowskich?. 
Radny p. Eugeniusz Wrzesień - spotkania, pikniki organizowane przy udziale Centrum 
Aktywności Lokalnej, to strzał w dziesiątkę i że to trzeba kontynuować, to jest dobry 
kierunek. 
Czy będą robione schody do szkoły w Brzustowcu? 
Zgłosił wniosek o zamontowanie klimatyzacji w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego. 
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Radna p. Renata Kałużna - skierowała słowa podziękowania w kierunku Burmistrza, 
radnych, Pani Skarbnik, Komendanta Straży p. Mariana Kałużnego, p. Jarosława Bomby, za 
wykonane inwestycje w Radzicach Dużych, które były podsumowane wydarzeniem 
w ostatnią sobotę . 

Sołtys wsi Idzikowice p. Roman Mastalerek- zapytał, czy są jakieś wiadomości od 
Starosty o przejeździe kolejowym, o dojeździe do działek leśnych Idzikowice, Brzuza? 

Czy jest jakiś termin dokończenia kanalizacji w Idzikowicach? 

Dyrektor RC - Pani Alina Szymańska - poinformowała, że nasze kino po raz pierwszy 
bierze udział w ogólnopolskim projekcie „ Nowe Horyzonty Edukacji Filmowej" 
w ramach którego przedszkola, szkoły podstawowe oraz ponadpodstawowe mogą 
uczestniczyć w edukacyjnych seansach. Nauczyciele zapisują swoich uczniów na wybrany 
cykl od października do kwietnia. Raz w miesiącu nauczyciele przychodzą wraz z dziećmi do 
naszego kina na film lub wybierają np. seans online. Przed każdym filmem odbywa się 
multimedialna prelekcja do filmu. Program jest powiązany z podstawą programową na 
wszystkich poziomach edukacji oraz zgodny z aktualnymi kierunkami polityki oświatowej 
Państwa. Seanse będą się odbywały w każdym miesiącu, łącznie siedem seansów. Karnet na 
te wszystkie seanse to 84 zł od ucznia. Uczniowie w trudnej sytuacji materialnej, dwie, trzy 
osoby z klasy, nie może to przekroczyć 10% grupy, która uczestniczy w szansie, mogą 
otrzymać bezpłatne bilety. Także tutaj nauczyciele mogą sami decydować. I żebyście tutaj 
Państwu rozdały materiały promocyjne, ale mamy też z RCK-u taką propozycję dla Państwa. 
26 września bieżącego roku o godzinie 17.00 chcemy się z Państwem spotkać, żeby omówić 
wszelkie wątpliwości, czy po prostu wyjaśnić Państwu to, jakie będziecie mieli pytania. Tak 
jak tutaj już nawet Pani Dyrektor zgłaszała, że może zróżnicować godzinę, żeby dzieci nie 
traciły cały czas tych samych na przykład lekcji. Oczywiście o wszystkim możemy 
porozmawiać i wychodzimy z taką propozycją, żebyśmy się spotkali 26 września o godzinie 
17. Wtedy będzie czas, żeby porozmawiać o tych sprawach, a jednocześnie wszyscy 
dyrektorzy szkół, nauczyciele, pedagodzy, psycholodzy, no i zapraszamy oczywiście też Pana 
Burmistrza, radnych, sołtysów, będziemy mogli przedpremierowo właściwie obejrzeć film 
„Chłopi', czyli tą nową animowaną wersję, a premiera jest właściwie chyba dopiero 
13 października. 
Pani Szymańska zapytała, czy istnieje szansa, oczyszczenia kolejnego odcinka rzeki blisko 
jej dom u, mniej więcej tak vis-a-vis, zajezdni autobusu Pana Bartosa i WTZ-u jest taka 
zatoczka zostawiona do zarybiania. Tam zarasta trzcinami, cały brzeg jest uszkodzony przez 
bobry. Tam można praktycznie spacerując wpaść do połowy pasa. Czy nie byłoby szansy też 
pomyśleć o tym małym odcinku? 

Odpowiedzi Burmistrza. 

Pan radny Włodzimierz Pomykała wspomniał o dobrym odbiorze zmian, które dzieją się 
w Zakościelu, przez mieszkankę Krakowa urodzoną w Zakościelu. Przyłączam się do 
pozdrowień Pani, jeżeli Pani nas ogląda. To są bardzo myślę miłe słowa dla nas wszystkich 
samorządowców, że te zmiany, które na naszych oczach się dzieją, my je widzimy dzień po 
dniu i zachodzą na naszych oczach, w związku z tym czasem ich nie dostrzegamy w takim 
wymiarze, jakim doceniają osoby, które przyjadą do Drzewicy, do swoich miejscowości po 
kilkunastu latach. Miłe to słowa. 
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Jeżeli chodzi o kwestię związaną z uhonorowaniem Państwa Nowakowskich, być może 
nie wiem, czy na sesji, na komisji na pewno Państwu mówiłem. Jestem po rozmowie z 
synami, z rodziną Państwa Nowakowskich. spotkałem się z rodziną w czasie spotkania po 
latach w ramach Dni Drzewicy. Propozycja była zaakceptowana, ajaka ona jest proszę 
Państwa. Jak wiecie budujemy budynek socjalny , po przeprowadzeniu mieszkańców z 
budynku starego tzw. „ceklanki' do nowego obiekt, ceglanka będzie rozebrana, czyli będzie 
duża powierzchnia, duży plac, bardzo potrzebny , głównie plac na parking w kontekście toru 
kajakowego, kąpieliska , czy funkcjonujących obu rozwijających się punktów 
gastronomicznych. Ale nie tylko parking, bo nie chciałbym, żeby powstała tam płaska 
wybetonowana powierzchnia, bo to nie o to chodzi. Myślę, że znajdziemy na tej dużej 
powierzchni miejsce na skwer i zaproponowałem rodzinie, rodzina zaakceptowała, żeby ten 
skwer na skale w miejscu, gdzie Państwo Nowakowscy żyli w Drzewicy ponad 50 lat nosił 
imię Pani doktor i Pana doktora Nowakowskiego. Stąd taki jest pomysł skweru. Bardzo 
dziękuję, bo zawsze twierdzę, że tego typu uchwały muszą być poprzedzone konsultacjami, 
żeby nie wyszło tak niezręcznie, jak przed, nie wiem, rokiem czy półtora z propozycją, która 
była i przez nas i przez rodzinę nieakceptowana. Tak więc taki jest zamysł, żeby powstał po 
wybudowaniu, po powstaniu parkingu równocześnie skwer imienia Państwa Nowakowskich. 

Pan Eugeniusz Wrzesień podkreślił zasadność i celowość pikników rodzinnych. Ja 
mówiłem chyba w Brzustowcu, mówię chyba, bo być może w innej miejscowości, że 
mieszkańcy potwierdzają bądź nie zasadność tego typu wydarzeń nogami, czyli swoją 
frekwencją. W przypadku pikników, no ten Brzustowiec zamykał te pikniki, byłem 
zaskoczony, że o 15 - tej , o 16 - tej było tyle osób na wielkim stadionie. Tam przewinęła się 
naprawdę setki mieszkańców Brzustowca i gości. Dlatego na ten moment ja mogę 
zadeklarować, że jest taka myśl, żeby te pikniki, te granty, przepraszam, kontynuować, bo są 
to granty. Mogą mieszkańcy zgłaszać różne propozycje. Jak Państwo wiecie jest to formuła 
otwaiia. W tym roku wystartowały o te środki grantowskie wszystkie sołectwa, z czego się 
bardzo cieszę. Mniej więcej po połowie. W połowie były to pikniki rodzinne, a w połowie 
były to wycieczki mieszkańców do miejsca przez nich wskazanego. Będą one z pewnością 
kontynuowane. No i mam też świadomość, że biorąc pod uwagę inflację, musimy, 
powinniśmy mieć w miarę możliwości zabezpieczyć nieco wyższe środki, żeby te pikniki 
można było realizować. Być może jest to dla Państwa, dla większości oczywiste. Proszę 
Państwa. Pan Eugeniusz Wrzesień wspomniał o smutnym wzroku Pani Dyrektor z 
Brzustowca, w kontekście braku zmodernizowania, remontu schodów. Patrzę na Pana 
kierownika Jarka Bombę, Panie kierowniku rozumiem, że schody są w zakresie, te schody 
wejściowe, to główne wejście kiedyś, dzisiaj nie główne, ale ono cały czas jest tam 
funkcjonującym, będzie również zmodernizowane. Jeżeli chodzi o klimatyzację w tym 
budynku, w tym pomieszczeniu, ja się bardzo cieszę. Traktuję to jako wniosek Pana radnego 
do projektu budżetu na rok 2024. Rzeczywiście klimat się nam ociepla i jest coraz trudniej w 
Urzędzie nam pracować w takich warunkach, momentami tropikalnych. 

Pani Renata Kałużna wspomniała o pikniku, dziękując tak szczegółowo wszystkim 
Państwu. Rzeczywiście wspólnie zrobiliśmy naprawdę kawał dobrej pracy. Mówię o samych 
inwestycjach, ale równocześnie mówimy o tym finale, czyli przekazaniu samochodu, 
poświęconego pomnika pamięci. Ja mam taki obraz, ja zawsze mam taki zwyczaj, że kilka 
razy przed tego typu wydai·zeniami , bo zajeżdżam jak jest dalej, albo w Drzewicy idę na 
miejsce zdarzeń zobaczyć jakie są przygotowania. Ile razy bym nie był zawsze byli strażacy 
w garażu, szykowali swój sprzęt i tą uroczystość a jednocześnie był taki obrazek zajechałem 
sobie, nawet nie podszedłem, bo jechałem potem na spotkanie z mieszkańcami Giełzowa. 
Obok jest na skrzyżowaniu kapliczka. Pani radna z tą kapliczką walczyła, żeby poprawić 
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estetykę. Ja widziałam, tylko naprawdę ja byłem na czas, tam grupa mieszkańców czekała, 
dlatego nie mogłem, nie zdążyłem podejść, ale zauważyłem i potem podesłaliśmy 
pracowników interwencyjnych. Wiem, że również Pani miała swoje, Panie z kół gospodyń. 
Za takie podejście Państwu dziękuję. Ja nie jestem w stanie każdemu z Państwa podziękować 
teraz za Państwa udział w piknikach, w wydarzeniach, które się dzieją, ale bardzo często 
naprawdę je za co dziękować. Robicie Państwo, jesteście Państwo też przykładem dla 
mieszkańców, bo jak wiecie, no coraz częściej jest tak można chyba to podsumować . Zrobicie 
tak zrobimy weźcie i zróbcie. A czasem ten przykład jest bardzo ważny. Stąd jak Państwo 
sołtysi Pail.stwo radni swoją cząstkę przykładacie do tych działań do tych przygotowań jest to 
bardzo istotne. A jednocześnie czego przykładem jest Jelnia w kontekście dożynek, czy 
Radzice w kontekście tych uroczystości. Zawsze mi jako gospodarzowi i Państwu również 
zależy, żeby poprawić estetykę . Zawsze te miejscowości korzystają w znacznie szerszym 
zakresie, niż tylko przygotowanie bezpośrednio miejsca wydarzeń. Bardzo serdecznie Pani 
Reniu, na Pani ręce dziękuję całej lokalnej społeczności, za Państwa pracę związaną 
z przygotowaniem tego wyjątkowego dnia, myślę historycznego w Radzicach Dużych. 
No i też dziękuję Pani Dyrektor Szkoły z Radzie, że jesteście Państwo ze sztandarem, 
w lutym była uroczystość, od lutego na wszystkich uroczystościach to jest bardzo ważne, bo 
też to mówię nieustannie, tego typu spotkania, na placach pod pomnikami one są przede 
wszystkim dedykowane następnym pokoleniom po to, żeby pamięć, żeby te wartości 
przekazywać. No, ale jeżeli nie ma młodych ludzi, no to to jest troszkę wołanie na puszczy. 
A jeżeli chodzi o szkołę w Radzicach zawsze Państwo jesteście, Pani Dyrektor bardzo 
serdecznie Pani dziękuję, jak również za przyjęcie gości do budynku szkoły po części 
oficjalnej na placu przed remizą. 

Pan Sołtys z Idzikowic pytał o to, czy mam informacje od Pana Starosty na temat przejazdu 
kolejowego. Nie mam żadnej informacji, cisza, nic nie wiem. I pytanie było, kiedy może się 
właściciel tej ostatniej pozycji spodziewać wykonania przedłużonego odcinka kanalizacji . 
Poproszę o odpowiedź Pana Kierownika Jarosława Bombę. Pan Bomba. Mamy pozycję 
w budżecie, ponieważ nie jest to inwestycja, która podlega przetargowi, zrobimy to bez 
zbędnej zwłoki, ale myślę, że takim terminem realnym to będzie koniec października. 
Chcemy wcześniej, ale żeby to było bezpiecznie to do końca października musimy się 
wyrobić. 

Burmistrz, czyli około 6 tygodni potrzebujemy czasu, żeby to wykonać. 

No i wreszcie tu nawet nie będę komentował pierwszego zdania, pierwszego wystąpienia Pani 
Dyrektor rozumie, dedykuje Pani to, ten PaI1stwa pomysł do dyrekcji szkół. Myślę, że bardzo 
ciekawy pomysł. Mam nadzieję, że szkoły odpowiedzą pozytywnie, bo propozycja 
wyjątkowa. Jeżeli chodzi o kwestię czyszczenia naszego odcinka rzeki, no rozumiem, że jest 
to wniosek, żeby wystąpić do Wód Polskich o kontynuację działań. Ja się cieszę, bo 
generalnie środki Wody Polskie, wcześniej wojewódzkie zarówno do melioracji miały tylko 
i wyłącznie na odcinki miejskie. Tu się udało, to odcinek miejski jest robiony, ale rozumiem, 
że jest taki wniosek, żeby podjąć starania na oczyszczenie, odmulenie, uregulowanie skarp 
w kolejnych odcinkach , w górę rzeki, rozumiem w tym sensie. 

Radny Eugeniusz WrzesieI1. No jakby tutaj doszli do naszego toru, to jaka byłaby bajka? 
Burmistrz. Byłaby bajka, dziękuję bardzo. 

W dyskusji wzięli udział: 
- Janusz Reszelewski 
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- Maria Witkowska 
- Włodzimierz Pomykała 
- Eugeniusz Wrzesień 
- Renata Kałużna 
- Alina Szymańska 
- Janusz Reszelewski 
- Jarosław Bomba 
- Janusz Reszelewski 

8. Zamknięcie obrad sesji. 

Ponieważ więcej spraw nie zgłoszono , a porządek został zrealizowany Przewodnicząca Rady 
Miejskiej w Drzewicy Pani Dorota Maria Wiktorowicz podziękowała obecnym za czynny 
udział i zamknęła obrady LXIII Sesji Rady Miejskiej w Drzewicy. 

Przygotował( a): Jolanta Zawadzka 

Protokolant: Ewa Wałdoch 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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